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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 13. april 2018 stillet følgende spørgsmål nr. 
371 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Finn Sø-

rensen (EL). 
 

Spørgsmål nr. 371: 
”Vil ministeren forklare, hvorfor han i sin pressemeddelelse ganger op fra 190 til 
600, i betragtning af, at der i effektevalueringen står: ”Personer, hvis forløb ikke 
indgår i analysepopulationen jf. ovenstående udvælgelse, kan godt være berørt af 

Jobreformens fase 1. Derfor kan analysens resultater ikke nødvendigvis fortolkes 
som en samlet effekt for alle kontanthjælpsmodtagere”?” 
 

Svar: 
Jeg har i min kommunikation om analysen understreget, at omregningen i presse-
meddelelsen skulle tages med en række forbehold.  

 
Omregningen var ikke en del af analysens konklusioner, og den forudsætter, at hele 
gruppen af kontanthjælpsmodtagere reagerer på samme måde som delmængden i 

analysen. 
 
Beskæftigelsesministeriet har besluttet at trække ”Effektevaluering af Jobreform 

fase 1” tilbage. Det skyldes, at der har været rejst kritik af analysen fra flere sider. 
 
Beskæftigelsesministeriet og Finansministeriet har valgt at lave en ny effektanalyse 

af kontanthjælpsloftet og 225-timersreglen.  
 

Effektanalysen skal belyse, om reglerne får flere i job, og som noget nyt undersøge 

andre dele af reformen, bl.a. om flere arbejder ved siden af kontanthjælpen.  
  
Den nye effektanalyse forventes offentliggjort i efteråret 2018. 

 
 
Venlig hilsen 

 
 
Troels Lund Poulsen 
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